

KURZFILM-PROGRAMM

2



WIDERHALL

Rufe aus der Vergangenheit oder der Gegenwart: Das menschliche Verhalten kommt nicht von irgendwo. Sei es angelernte Gehorsamkeit, die Überwindung althergebrachter Gewohnheiten, der Fluchtinstinkt ins Metaphysische oder der Tatendrang zur Vergeltung.

ECHOES

Cries from the past or the present. Human behaviour is not random. Whether it is learned obedience, old habits, a flight instinct leading to the metaphysical, or a thirst for revenge.

PROGRAMM

- **IHMISOIHTU**
THE HUMAN TORCH
- **SIERRA**
- **UOGOS**
CHERRIES
- **KIERRE**
SPIRAL
- **MAETUD EUROOPAS**
BURIED IN EUROPE

Do 3.11.

13:00h
KOKI

Sa 5.11.

22:15h
CS1

IHMISOIHTU

THE HUMAN TORCH

Außen. Nacht. Auch wenn die Straße verlassen daliegt, verharren die Passanten stoisch an der roten Fußgängerampel. Im Off wird die melancholische Ballade der anonymen Angepassten angestimmt, jener, die immer alles richtig gemacht, nie geklagt haben. Selbst als offensichtlich wird, dass eine Verletzung der Regeln keine Konsequenzen nach sich zieht, warten sie unverdrossen weiter auf grünes Licht.

Outside. Night. Even when the street is completely deserted, pedestrians linger stoically at the red signal. Off-screen, we hear the melancholy ballad of the anonymous conformists, those who always do everything right and never complain. Even when it's obvious that violating the rules will have no consequences, they continue to wait – unremittingly – for the green light.

Risto-Pekka Blom, geb. 1970, studierte Technical Education, arbeitete aber nie in dem Bereich. Er absolvierte ein Studium an der Tampere Polytechnic School of Art and Media und realisiert seit dem Abschluss 2005 Videokunst und experimentelle Kurzfilme.

Risto-Pekka Blom, born in 1970, studied technical education but never worked in the field. Since graduating from the media and arts programme at Tampere University of Applied Sciences in 2005, he has made successful video art and short experimental films.

Finnland 2022, 6 Min., finn. OF, engl. UT

R: Risto-Pekka Blom
B: Risto-Pekka Blom
K: Kerttu Hakkarainen
D: Ilona Huhta, Pekka Lepistö, Mika Siira, Eeva Simola, Jimi Jokinen, Tommi Korhonen, Aarne Laurell, Chevrolet Caprice 1988
P: Pasi Hakio, Niina Virtanen, Wacky Tie Films
F: The Finnish Film Foundation

Deutsche Premiere